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PROTOKÓŁ  Nr XXXIV/2013 

z  sesji Rady Gminy Wodzisław odbytej w dniu  27 czerwca 2013 roku 

w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Wodzisławiu 

 Sesja Rady Gminy Wodzisław trwała od godziny 9
00

  do godziny 11
10

. Obradom 

przewodniczył Pan Andrzej Baran- Przewodniczący Rady Gminy.  Na stan 15 radnych                            

w sesji  uczestniczyli wszyscy(  lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Ponadto obecni byli, zaproszeni goście, Wójt Gminy, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy, radny 

powiatu Zygmunt Ozga, kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, oraz inni zainteresowani 

obradami   ( listy obecności – załączniki Nr 1,2,3,4, do protokołu). 

 

Przyjęty porządek obrad: 

1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2 Powołanie sekretarza obrad. 

3 Przyjęcie porządku obrad. 

4 Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6  Interpelacje i zapytania radnych. 

7  Przyjęcie informacji o stanie mienia komunalnego. 

8 Przyjęcie sprawozdania z realizacji budżetu Gminy Wodzisław za 2012 rok                                      

i udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 

  a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, 

  b) opinia Komisji Rewizyjnej, 

  c) dyskusja, 

  d) podjęcie uchwał w sprawie : 

- zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem                                                  z 

wykonania budżetu Gminy Wodzisław  za 2012 rok, 

- absolutorium dla Wójta Gminy Wodzisław z wykonania budżetu za 2012 rok. 

9 Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław na lata 2013-2020r. 

b) zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2013 rok, 

c) zmiany uchwały Nr XXX/236/2013 z dnia 28 lutego 2013r. w sprawie przyjęcia programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 
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Wodzisław w 2013roku. 

10 Przyjęcie informacji na temat organizacji roku szkolnego 2013-2014 w świetle projektów 

organizacyjnych szkół. 

11 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12  Sprawy różne. 

13  Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Trzydziestą czwartą sesję obecnej kadencji Rady Gminy Wodzisław otworzył 

Przewodniczący  Rady Gminy Pan Andrzej Baran wypowiadając formułę „Wysoka Rado! 

Otwieram trzydziestą czwartą sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej kadencji”. 

Ad.2. Powołanie sekretarza obrad. 

Na sekretarza obrad powołano radną Zofię Jędrzczyk,  jednogłośnie – 15 za,                                           

w głosowaniu jawnym. 

 

Ad.3. Przyjęcie porządku obrad. 

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem porządku obrad radni opowiedzieli się jednogłośnie 15 za,                                         

w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził przyjęcie porządku obrad.  

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Baran poinformował zebranych, że do chwili 

rozpoczęcia dzisiejszej sesji nie wpłynęły żadne uwagi ani poprawki odnośnie protokołu z  sesji Nr 

XXXIII/2013 z dnia 29 maja   2013 roku. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w protokołu. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

 Za przyjęciem protokołu,  radni opowiedzieli się jednogłośnie 13 za,    w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  przyjęcie protokołu Nr XXXIII/2013 z obrad sesji                   

z dnia 29 maja   2013  roku. 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Wójt Gminy Pan Józef Syska przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności                                   

w okresie międzysesyjnym ( sprawozdanie na piśmie stanowi załącznik Nr 5 do protokołu). 
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Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się 

jednogłośnie- 15 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził przyjęcie sprawozdana Wójta Gminy. 

 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania.  

Radny Artur Olaksiak pytał, kiedy woda z ujęcia w Niegosławicach będzie zdatna do picia oraz 

kiedy  problem skażenia zostanie ostatecznie rozwiązany. 

Radny Marian Bakalarz pytał, kiedy powróci przystanek w Nawarzycach. Stwierdził, że nie 

powinno się czekać na wskazanie lokalizacji przystanku w Piotrkowicach. Radny wnioskował do 

radnego powiatu o interwencję w sprawie odmulenia przepustu co jest powodem zagrożenia 

powodziowego dla sąsiadujących  nieruchomości. Radny pytał, czy jest możliwość wydłużenia 

kursu autobusowego z Lubczy do Przyrębu i Brzezinek. 

Radny Adam Zieleniec pytał, co z remontem drogi powiatowej Wodacz- Kowalów Górny. Radny 

stwierdził, że kamień który jest dowożony nic nie daje. Zaproponował aby równiarka zebrała 

pobocza przy w/w drodze i zwałować kamień który już tam jest. 

Ad. 7. Przyjęcie informacji o stanie mienia komunalnego. 

Informacje o stanie mienia komunalnego przedstawił Wójt Gminy ( informacja stanowi załącznik 

nr 6 do protokołu). 

Dyskusja: 

Radny Adam Zieleniec pytał, ile łącznie gruntów gminnych  wywłaszczono na rzecz Skarbu 

Państwa. 

Wójt poinformował, że ok. 2,7 ha. 

Skarbnik gminy wyjaśniła, że dokładnie 3,01 ha. 

Więcej pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia informacji o stanie mienia komunalnego. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za przyjęciem informacji  radni opowiedzieli się 

jednogłośnie- 15 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził przyjęcie w/w informacji. 

  

Ad. 8.   Przyjęcie sprawozdania z realizacji budżetu Gminy Wodzisław za 2012 rok                         

i udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 

Wójt Gminy przedstawił informację na temat wykonania budżetu gminy za 2012 rok ( informacja 
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stanowi załącznik nr 7 do protokołu).   

 a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, 

Skarbnik Gminy przedstawiła uchwałę Nr 31/2013 I Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu gminy za 

2012 rok ( uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

b) opinia Komisji Rewizyjnej, 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Andrzej Roliński przedstawił uchwałę                                     

Nr 1/2013 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wodzisław z dnia 13 czerwca 2013 roku w sprawie 

opinii o wykonaniu budżetu Gminy Wodzisław za 2012 rok i udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy ( uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Iwona Woźniak przedstawiła uchwałę Nr 59/2013 I składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 17 czerwca 2013 roku w sprawie 

opinii o wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium ( uchwała stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu). 

c) dyskusja, 

Radny Artur Oleksiak odniósł się do wykonania budżetu za 2012 rok. Poinformował, że nie będzie 

za absolutorium dla wójta. Stwierdził, że wójt zajmuje się drobnymi sprawami, a nie rzeczywiście 

istotnymi dla gminy. Przypomniał, że były uwagi komisji, których nie brano pod uwagę. 

Radny Adam Zieleniec zauważył, że sołtysi również powinni mieć udzielany głos w omawianym 

punkcie. 

Sołtys wsi Nawarzyce pytał, jaka jest wysokość długu. 

Skarbnik gminy wyjaśniała, że na koniec 2012 roku wysokość długu stanowiła kwotę 10.224.418zł. 

Więcej pytań ani uwag nie było.    

 d) podjęcie uchwał w sprawie : 

- projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wodzisław  za 2012 rok,  przedstawiła Skarbnik 

Gminy ( projekt stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów 12 za, 3 przeciw, 

wstrzymujących się brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XXXIV/266/2013 w sprawie  

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Wodzisław  za 2012 rok. 



5 

- projekt uchwały w sprawie  absolutorium dla Wójta Gminy Wodzisław z wykonania budżetu 

za 2012 rok, przedstawiła Skarbnik Gminy ( projekt stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów 12 za, 3 przeciw, 

wstrzymujących się brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XXXIV/267/2013 w sprawie 

absolutorium dla Wójta Gminy Wodzisław z wykonania budżetu za 2012 rok. 

Przewodniczący rady gminy ogłosił 20 min. przerwę. 

Po przerwie przewodniczący rady przedstawił zaproszenie na XIX Zjazd Sołtysów Ziemi 

Śzwiętokrzyskiej ( pismo w sprawie staniw załącznik nr 13 do protokołu). 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

Przewodniczący rady poinformował, że przedłożone projekty uchwał były omawiane na 

posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów i otrzymały pozytywną opinię ( opinia 

komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu ). 

a) projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław na  

lata 2013-2020,  przedstawiła skarbnik gminy  ( projekt stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 15 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XXXIV/268/2013 w sprawie zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław na  lata 2013-2020. 

 

b) projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2013 r., przedstawiła skarbnik 

gminy  ( projekt stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 

Radny Wiesław Kowalski zwrócił uwagę na wzrost  wydatków w wysokości 20.000zł. Z 

przeznaczeniem na wyłapywanie psów. Stwierdził, że do końca roku jest jeszcze dużo czasu i 

należy ograniczyć zgłaszanie wyłapywania psów. 

Sołtys wsi Nawarzyce pytał, co zrobić z dużym bezpańskim psem. 
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Więcej pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 15 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XXXIV/269/2013 w sprawie zmian 

budżetu i w budżecie Gminy na 2013 r. 

c) zmiany uchwały Nr XXX/236/2013 z dnia 28 lutego 2013r. w sprawie przyjęcia programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Wodzisław w 2013roku, przedstawiła Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Iwona Woźniak 

( projekt stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

Radny Artur Oleksiak pytał, ile razy ktoś z urzędu pofatygował się do schroniska i sprawdził w 

jakich warunkach żyją  psy. Stwierdził, że gmina ponosi koszty, a tak naprawdę nie wiadomo jak 

wygląda opieka nad zwierzętami w schronisku. 

Wójt poinformował, że do dnia dzisiejszego nikt nie był w schronisku. Zapewnił, że w miesiącu 

lipcu skontroluje warunki w jakich żyją zwierzęta z naszej gminy umieszczone w schronisku. 

Sprawdzi ile psów nadal tam przebywa, a ile zostało odebranych. Podkreślił, że jest to obowiązek 

wynikający  z ustawy. 

Radny Artur Oleksiak stwierdził, że należy sprawdzić jak wydawane są środki na ochronę zwierząt. 

Sołtys wsi Kowalów Dolny poinformował, że zgłosił się do niego człowiek, który nie ma gdzie 

mieszkać. Zauważył, że mówi się o psach, a co z ludźmi. 

Wójt stwierdził, że jest odczucie, że psy są ważniejsze od ludzi. Wyjaśnił, że przed zgłoszeniem psa 

należy sprawdzić czy nie ma on właściciela, czy rzeczywiście jest niebezpieczny dla ludzi tym 

bardziej, że były przypadki pogryzień na terenie gminy np. w Mierzawie czy Lubczy. Apelował aby 

zastanowić się zanim się zgłosi psa do wyłapania gdyż gdy za każdego wyłapanego psa należy 

zapłacić 2.000zł. Poinformował, że są psy, które przygarniane są przez mieszkańców. Dodał, że 

często porzucane są psy z rodowodami. Kończąc podkreślił, że opieka nad zwierzętami jest bardzo 

kosztownym obowiązkiem  gminy. 

Więcej pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów 14 za, 1 przeciw, 

wstrsymujących się brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XXXIV/270/2013 w sprawie zmiany 

uchwały Nr XXX/236/2013 z dnia 28 lutego 2013r. w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Wodzisław w 

2013roku. 
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Ad. 10. Przyjęcie informacji na temat organizacji roku szkolnego 2013-2014 w świetle 

projektów organizacyjnych szkół. 

Informacje na temat organizacji roku szkolnego 2013-2014 przedstawiła Kierownik Gminnego 

Zespołu Obsługi Oświaty pani Renata Walczak ( informacja stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w informacji. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem informacji  radni opowiedzieli się jednogłośnie – 15 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący rady gminy stwierdził przyjecie informacji na temat organizacji roku szkolnego 

2013-2014 w świetle projektów organizacyjnych szkół. 

Ad.11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Wójt odnosząc się do interpelacji radnego Artura Oleksiaka dot. skażenia ujęcia wody w 

Niegosławicach stwierdził, że dobrze będzie aby w tej sprawie wypowiedziała się również dyrektor 

ZUK.  Poinformował, że w miesiącach maju i czerwcu nie było skażenia ujęcia. Po badaniach 

przeprowadzonych przez sanepid w dniu 17 czerwca okazało się, że w wodzie znajdują się bakterie 

coli i enterokoki i tym razem ZUK dobrze zareagował tj. wywiesił ogłoszenia dot. niezdatności 

wody do picia i zamknięciu ujęcia. Zakład rozwoził wodę beczkowozem, po południu wodę w 

butelkach rozwoziła straż pożarna. Poinformował, że w ujęciu została zachlorowana. W dni 20, 24 

oraz 26 czerwca były ponowne badania wody. Wyniki będą znane dopiero jutro. Dodał, że będą 

również pobierane próbki wody przez laboratorium w Miechowie. Woda jest dowożona w dalszym 

ciągu. Pan wójt apelował, aby w dalszym ciągu nie spożywać wody z wodociągu. Poinformował, że 

zarządzeniem powołał komisję, która sprawdzi szamba, studnie i dokumentacje potwierdzającą 

wywóz ścieków  posesje przy ujęciu wody. Stwierdził, że być może woda jest skażona przez 

podłączenie gospodarstw do wodociągu i własnych studni. Poinformował, że sanepid wnioskował o 

zwiększenie chlorowania wody. Oznajmił, że ogłosił przetarg na zakup  2 zbiorników odpływowych 

o łącznej objętości 40m
3
, które będą zamontowane przy Szkole Podstawowej w Niegosławicach. 

Ogłoszenie przetargu nastąpi w dniu 2 lipca. Stwierdził, że gdy sytuacja się nie poprawi będą kary. 

Zauważył, że jest to bardzo duże ujęcie zaopatrujące  1/3 mieszkańców gminy. Być może powodem 

skażenia jest ziemia i jej przepustowość. Dlatego należy zbadać okręg wokół ujęcia w promieniu ok. 

500m. 

Sołtys wsi Niegosławice wyraził opinię, że wiadome jest, że skażenie jest spowodowane 

nieszczelnym szambem przy szkole. 

Wójt wyraził opinię, że nie wszyscy mają szczelne szamba. Powodem skażenia może być również 

podłączenie studni do urządzeń obsługujących również wodociąg. 

Radna Zofia Jędrzczyk poinformowała, że w dniu 11 czerwca sanepid pobierał wodę do badania w 

sklepie w Niegosławicach. 

Radny Artur Oleksiak odniósł się do wypowiedzi dot. przeprowadzania badań przez różna 

laboratoria. Prosił o wyjaśnienie. 

Wójt poinformował, że nie będzie mógł udzielić szczegółowych informacji. 

Pan wójt odnosząc się do zapytania radnego Mariana Bakalarza dot. przystanków autobusowy 

poinformował, że  zakupiono dwa przystanki. Ustalono z panem Gawlakiem nową lokalizację. 

Wyjaśnił, że w ostatnim czasie drogowiec był zajęty rozwożeniem kamienia oraz nadzorem nad 
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pracą równiarki ale w przyszłym tygodniu na pewno zajmie się montażem nowych wiat. 

Radny Wiesław Kowalski przypomniał, że droga Piotrkowice- Nawarzyce była remontowana dwa 

lata temu i nie wierzy, że przystanki będą ustawione. 

Wójt zapewnił, że przystanki będą ustawione. Następnie odnosząc się do tematu udrożnienia 

przepustu przy drodze powiatowej w Nawarzycach zapewnił, że będzie interweniował w sprawie, 

przed wybudowaniem rynienek odwadniających. Odnośnie wydłużenia kursu autobusowego 

wyjaśnił, że nie może zmusić przewoźnika do zmiany trasy ale przedstawi propozycje. Odnośnie 

remontu dróg powiatowych poinformował, że sugerował radnemu powiatowemu aby zgłosić do 

remontu jeszcze inne  drogi tj. Mierzawa- Zagaje, Bugaj- Wola Lubecka oraz Jeziorki- Klemencice 

w kierunku zachodnim. W Jeziorkach należy również wytyczyć drogę przy której rosną drzewa na 

co wydane zostanie pozwolenie. Dodał, że chodzi tylko o drogę przez wieś. Następnie 

poinformował, że jest już po przetargu na odbudowę drogi powiatowej tj. od granicy drogi 

wojewódzkiej do Przyłęka. 

Radny powiatowy pan Zygmunt Ozga poinformował, że ogłoszono przetarg na odbudowę drogi 

powiatowej w Dębianach. 

Wójt poinformował, że do remontu na przyszły rok zgłosi drogę powiatową  w Wodaczy.  

 

Głos zabrała dyrektor Zakładu Usług Komunalnych w Wodzisławiu pani Anna Laprus. Na wstępie 

podziękowała sołtysom oraz jednostkom straży pożarnej w Mierzawie, Lubczy Strzeszkowicach i 

Pokrzywnicy za pomoc w rozwożeniu wody dla mieszkańców podczas skażenia ujęcia wody w 

Niegosławicach. Odnosząc się do tematu badań wody poinformowała, że jeszcze do dnia 17 

czerwca woda była  zdatna do picia. W tym to dniu pobrano próbki do badania z posesji pana 

Bernasia. Po otrzymaniu wyników woda była chlorowana. W kolejny poniedziałek pobrano próbkę 

wody z trzech miejsc min. z Ośrodka Zdrowia w Niegosławicach. Podkreśliła, że z żadnym ujęciem 

wody nie ma tylu problemów. Na 100 odbiorców wody szamba pompują tylko 24 gospodarstwa. 

Sołtys wsi Niegosławice poinformował, że przeprowadzono próbę szamba przy szkole i okazało się, 

że jest nieszczelne. 

Dyrektor ZUK wyjaśniła, że po napełnieniu zbiorników woda rzeczywiście uciekła ale nie cała. 

Wyjaśniła, że budowa szamba przy szkole jest w gestii gminy. Dodała, że napisała pismo w tej 

sprawie w dniu 01 marca. Odnośnie ostatnich badań wody poinformowała, że wyniki będą jutro. 

Radna Zofia Jędrzczyk poinformowała, że próbki do badań były pobrane w dniu 11 czerwca. 

Mieszkańcy informowali, że z wodą jest coś nie tak. Wcześniej zakład pobierał opłaty za ścieki, 

których faktycznie nie wywoził. Gdy prezes stowarzyszenia zgłosił nieprawidłowość pani dyrektor 

zerwała umowę. Przypomniała, że w pobliżu ujęcia wcześniej było bagno do którego wrzucano 

padłe zwierzęta, a także wywożono nieczystości. Stwierdziła, że może trzeba w tym szukać 

problemu. Podkreśliła, że mieszkańcy nie byli poinformowani o skażeniu. Dowiedzieli się dopiero 

gdy do urzędu przysłano faks w tej sprawie, a informację sołtysom w teren przekazała pani 

sekretarz dzięki czemu mieszkańcy ustrzegli się przed zatruciem. Dodała, że w tym czasie były już 

przypadki zachorowań żołądkowych. Stwierdziła, że informacja powinna być niezwłocznie 

przekazana. Poinformowała, że czeka na opinię i zgłasza sprawę do prokuratury. 

Sołtys wsi Stara Olszówka stwierdził, że radna broni swojego szamba. Przeprowadzono badanie 

jego szczelności i sprawę należy rozwiać. Zauważył, że według radnej informacja w teren została za 

późno przekazana, że woda była lub nie była chlorowana. Podkreślił, że trzeba zająć się szambem, a 

radna broni gnojownika. 

Sołtys wsi Nawarzyce zauważył, że skoro woda po przegotowaniu nie nadaje się do picia, to gdy 
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wypije ją krowa wyda skażone mleko. 

 

Radny Artur Oleksiak stwierdził, że wymiana szamba nie powinna być problemem, ale nie powinno 

zajmować się  drobiazgami tj. zakup kuropatw dla koła łowieckiego. Nie ma też co zrzucać winy np. 

na pogodę czy inne powody. 

Wójt wyjaśnił, że planowano zamontować szambo w nowym miejscu. Zapewnił, że  będą one 

zamontowane ale należy przeprowadzić procedurę zamówień publicznych tj.  zapytanie o cenę. 

Wybór dostawcy szamba nastąpi w dniu 2 lipca. 

Przewodniczący rady gminy zauważył, że szambo trzeba kupić w ramach zamówień publicznych. 

Radny Artur Oleksiak podkreślił, że sprawą trzeba się jak najszybciej zająć. 

Radny Wiesław Kowalski potwierdził, że szambo trzeba jak najszybciej wymienić, ale problem jest 

tak naprawdę inny. Stwierdził, że głównym powodem skażeń ujęcia jest ukształtowanie terenu w 

którym się znajduje. Wyraził opinię, że ujęcie jest do zamknięcia. Według radnego należy 

wybudować nowe ujęcie, w innym miejscu, a obecne działania są dorywcze. Podkreślił, że źle 

wybrano lokalizację ujęcia. 

Wiceprzewodnicząca rady zwróciła się do pani dyrektor ZUK z pytaniem, czy naprawiono już 

oczyszczalnię ścieków w Przyłęczku. Poinformowała, że pani dyrektor twierdziła, że tak jest, 

jednakże w ostatnim czasie WIOŚ przysłał pismo w tej sprawie. 

Dyrektor ZUK poinformowała, że wszystko jest w porządku. 

Wiceprzewodnicząca rady gminy pytała, kiedy pani dyrektor była ostatnio w oczyszczalni ścieków 

w Przyłęczku oraz co z badaniem wody i stanem hydrofora. 

Dyrektor ZUK poinformowała, że w dniu wczorajszym na terenie oczyszczalni był pracownik 

zakładu. Hydrofor wody znajduje się w budynku szkoły i nie ma innego miejsca żeby go przenieść. 

Wiceprzewodnicząca rady gminy poinformowała, że wspólnota otrzymała od pani dyrektor 

sprawozdanie z działalności oczyszczalni za 2011 rok. Stwierdziła, że pani dyrektor powinna się za 

to wstydzić. Podkreśliła, że w ogóle nie przyjeżdża na osiedle. Mieszkańcy chcą żeby im nie 

śmierdziało. Raz w roku przyjeżdża pracownik zakładu, a wg sprawozdania koszty utrzymania 

oczyszczalni są bardzo wysokie. Radna wnioskowała o zajęcie się sprawą. 

Sołtys wsi Mieronice stwierdziła, że od lipca śmieci będą odbierane  przez krakowskie MPO, a są to 

śmieci z czerwca, za które wystawiono już fakturę. 

Dyrektor ZUK wyjaśniła, że obciążenie jest od stycznia do czerwca. 

 Sołtys Mieronic wnioskowała o wyjaśnienie sprawy. 

Przewodniczący rady gminy pytał, co ze śmieciami za czerwiec. 

Dyrektor ZUK wyjaśniła, że pobrała opłatę za 6 miesięcy tj.  za 6 koszy. Dodała, że śmieci będą 

zbierane jutro. 

Wójt poinformował, że śmieci będą odbierane według ustalonego harmonogramu. 

Sołtys wsi Łany zauważyła, że pod koniec czerwca ZUK powinien odebrać śmieci. 

Wójt wyjaśnił, że zakład ma harmonogram według którego śmieci będą odbierane. Dodał, że 

według nowych przepisów każdy mieszkaniec będzie zobowiązany co miesiąc płacić za odbiór 
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śmieci. 

Sołtys wsi Mieronice poinformowała, że ZUK odebrał w czerwcu śmieci z 3 dni. Pytała, co ze 

śmieciami z pozostałych  dni czerwca. 

Radny Wojciech Gądek poinformował, że w Wodzisławiu śmieci były odebrane 2 razy i sprawa jest 

zamknięta. 

Sołtys wsi Mieronice stwierdziła, że Wodzisław ma problem rozwiązany, a Mieronice nie. 

Wójt poinformował, że śmieci przez MPO będą odebrane zgodnie z deklaracjami. Opłaty będą 

wpływać na konto gminy. 

Przewodniczący rady gminy zauważył, że śmieci z czerwca nie są segregowane, a w lipcu powinny 

być już posegregowane. 

Pan Marek Siwiec pytał pani dyrektor ZUK czy jest możliwość podłączenia sieci wodociągowej 

ujęcia z Niegosławic do Lubczy. Stwierdził, że powinna być taka możliwość.  

Dyrektor ZUK poinformowała, że nie ma dobrego ciśnienia wody. 

Pan Marek siwiec zaproponowała aby wybudować przepompownię. 

Wójt odnosząc się do poruszonego tematu stwierdził, że jest to duży wodociąg i najlepszym 

rozwiązaniem jest wybudowanie nowego odwiertu i zbiorników grawitacyjnych. Poinformował, że 

Niegosławice nie są dobrym terenem wodonośnym. Być może odwiert należy wybudować w 

Olbrachcicach czy Strzeszkowicach. Wyjaśnił, że skażenie wody to  problem trwający od czasu 

zamknięcia spółdzielni i trwa od 8 lat. Szkoła i ZUK zapomnieli o wywozie ścieków. Po opadach 

ścieki schodzą w dół i dochodzi do skażenia. Być może skażenie powstaje przez ścieki                              

z prywatnych szamb, a bakterie są  w ziemi. 

Radny powiatu pan Zygmunt Ozga zauważył, że w dniu 2 lipca wywożone będą śmieci z czerwca. 

Radny pytał, czy segregować śmieci czy nie. Następnie odniósł się do tematu wytyczenia drogi i 

zgłoszonych problemów dot. remontów dróg powiatowych. Poinformował, że sesja powiatu była w 

dniu wczorajszym ale zapewnił, że zgłosi problemy, tak jak np. w sprawie przepustu w 

Nawarzycach. 

Wójt poinformował, że będzie to ustalane w dniu jutrzejszym. Stwierdził, że zanim odbiór będzie 

się odbywał zgodnie z przepisami mieszkańcy muszą się przyzwyczaić do nowych zasad. 

 Sołtys wsi Wola Lubecka zwróciła się do radnego powiatu w sprawie przepustu w jej miejscowości. 

Przypomniała, że wielokrotnie zgłaszała problem na sesji ale do tej pory nic nie zrobiono. 

Poinformowała, że temat był omawiany na posiedzeniu komisji rozwoju. Stwierdziła, że szkoda, że 

radny nie widział  skutków ulewy. Poinformowała, że przy drodze powiatowej  znajduje się rów o 

głębokości 30cm, który ma odprowadzać wodę z pól. Mieszkańcy chcą do niego przyłączyć rów z 

drogi gminnej ale jeden z gospodarzy się na to nie zgadza i mieszkańcy toną w błocie od lat. 

Stwierdziła, że rów nie powinien być zaśmiecany przez mieszkańców i powinno się go pogłębić. 

Stwierdziła, że radny powiatu nigdy nie był w jej wsi po ulewie  i nie widział jak wygląda droga 

gminna. Poinformowała, że jest ona zniszczona i zabłocona. Radny obiecał kamień na drogę w 

kierunku Bugaja jednakże dopiero pan wójt zapewnił 1 zestaw, a mieszkańcy sami go rozrównali. Z 

czasem jednak przez to, że rowy nie są oczyszczane i wykaszane kamień zostanie zebrany przez 

wodę. Prace przy drodze powiat wykonał 3 lata temu ale niektórzy mieszkańcy nie wyrazili zgody 

na pogłębienie rowu i przez to w niektórych miejscach ma on głębokość 60 , a w niektórych 30 cm. 

Stwierdziła, że remonty powinno się robić z głową, a tak rów jest zapchany od posesji pana 

Postracha. Powoduje to, że woda z drogi wchodzi na prywatne posesje. Po ulewach mieszkańcy 

przez dwa dni nie wyjeżdżają w pole. Problem jest od posesji pana Postracha, który już przy drodze 



11 

powiatowej, jak również pana Witasa, któremu gmina wykonała przepusty czy dowiozła kamień, a 

teraz on nie chce dopuścić innych do tego przepustu. Poinformowała, że z jej posesji woda wchodzi 

na posesję do sąsiada, który obecnie planuje wybudować betonowy płot. Spowoduje to, że jej 

szambo  po opadach deszczu będzie pływać na pół wsi. Stwierdziła, że tak nie może być. 

Poinformowała, że dwukrotnie była zalewana i musiała remontować piwnice w domu gdyż nie ma 

rowu przez pana Witasa. Wykonano drogę asfaltową, która i tak nie jest dokończona, bez poboczy , 

które są bardzo potrzebne. Mieszkańcy po opadach deszczu zastawiają wjazdy na posesję snopkami 

słomy. Pan wójt tłumaczy , że nic nie może zrobić. 

Radny Zygmunt Ozga poinformował, że wycięcie krzaków przy drodze jest sprawą administracyjną. 

Sołtys wsi Wola Lubecka poinformowała, że płoty na wsi postawione są w drodze. 

Przewodniczący rady gminy poinformował, że wnioskował w sprawie drogi do dyrektora zarządu 

dróg. 

Radny powiatu pan Zygmunt Ozga stwierdził, że problem drogi trwa już kilka gdyż mieszkańcy nie 

zgadzają się na wycięcie drzew. Zapewnił, że będzie rozmawiał z dyrektorem zarządu dróg i panem 

wójtem oraz przeprowadzona zostanie wizja lokalna. 

Pan Marek Siwiec stwierdził, że powiatu nie stać na wykoszenie poboczy, tak jak gminie. Prace 

wykonywane są przez osoby bezrobotne. Zauważył, że należy jednak  wykosić miejsca 

niebezpieczne tj. skrzyżowania oraz oczyścić przepusty. 

Sołtys wsi Strzeszkowice w związku, że na sesji jest nieobecny radca prawny zada pytanie 

przewodniczącemu rady. Sołtys pytał, czy to, że sołtysi nie mogą zabierać głosu podczas sesji w 

punkcie interpelacje i zapytania  jest zgodne z prawem. Pytał również ilu mieszkańców złożyło 

deklaracje mieszkaniowe. 

Przewodniczący rady gminy wyjaśnił, że punkt dot. interpelacji i zapytań radnych.                                

W zawiadomieniu na dzisiejszą sesję zabrakło tego zapisu jednakże nie należy z tego robić aż tak 

dużego problemu. 

Skarbnik gminy wyjaśniła, że deklaracje złożyło 95,7% mieszkańców. 

Sołtys wsi Strzeszkowice pytał, co z pozostałymi mieszkańcami, którzy nie dopełnili obowiązku 

złożenia deklaracji. Pytał, czy było to omawiane na posiedzeniach komisji. Pytał, czy są to ludzie 

bezkarni, czy bezdomni. 

Radny Artur Oleksiak poinformował, że temat spływu podatków czy deklaracji jest omawiany na 

posiedzeniach komisji ale rada nic z tym nie może zrobić. Podobnie jest z zaległościami wobec 

ZUK. Poinformował, że pan wójt wykorzystuje wszystkie możliwości prawne. 

Na posiedzenie przybył radca prawny urzędu. 

Przewodniczący rady prosił o ponowne zadanie pytania. 

Sołtys wsi Strzeszkowice pytał, czy jest zgodne z prawem, że sołtysi nie mogą zadawać pytań w 

punkcie interpelacje i zapytania. 

Radca prawy wyjaśnił, że jest to zgodne z prawem gdyż sołtysi mają prawo zdawać pytania w 

innym punkcie. Musi być prządek posiedzenia, nie może panować chaos i jest to zgodne z 

regulaminem.  Pytania można zadawać również w czasie sesji. 

Przewodniczący rady poinformował, że można zadawać pytania w punkcie sprawy różne. 
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Pan Marek Siwiec zauważył, że nie może być tak, że radni coś przegłosują, a dopiero później „lud” 

ma głos. Stwierdził, że powinna być możliwość zabrania głosu, a radni i tak głosują i biorą za to 

odpowiedzialność. 

Radca prawny podkreślił, że przedstawicielem społeczeństwa jest radny, a zgłoszone obecnie uwagi 

to przerost demokracji. Gdy mieszkaniec ma problem to powinien przed sesją zgłosić się do 

radnego i go przekazać. Nie może tak być aby na sesji był jarmark czy chaos. Radny występuje w 

imieniu mieszkańców i powinien zgłaszać problem na sesji. 

Radny Artur Oleksiak przypomniał, że każdy mógł zabierać głos na sesji do czasu gdy w sesjach 

zaczął brać udział przedstawiciel policji. Zaczęto zadawać pytania oczywiste np. dlaczego ukarano 

za niezapięcie pasów czy tym podobne i stąd decyzja pana przewodniczącego. 

Przewodniczący wyjaśnił, że zarówno on jak i poprzednia przewodnicząca rady udzielali  głosu, 

jednakże   statut gminy zobowiązuje go do przestrzegania pewnego porządku obrad i według statutu 

interpelacje i zapytania dotyczą radnych. 

Radna Iwona Pietras stwierdziła, że były zadawane różne logiczne pytania ale były również takie,  

które uwłaczały sołtysom. 

Przewodniczący rady zwrócił się do radnego powiatu z pytaniem, czy na sesji powiatu może 

zadawać głos. 

Radny powiatu pan Zygmunt Ozga wyjaśnił, że w punkcie interpelacje i zapytania pytania zadają 

radni, a później w sprawach różnych zaproszeni goście czy naczelnicy wydziałów. 

Sołtys wsi Strzeszkowice pytał, dlaczego radca prawny do tej pory nie wyjaśnił, że sołtysi powinni 

zwracać się z problemami do radnych. 

Przewodniczący rady zauważył, że dopiero dzisiaj było takie pytanie. Przypomniał, że 

przewodniczący rady pan Marek Gołębiowski kilka lat temu wyjaśniał tą sprawę. 

Sołtys wsi Strzeszkowice poinformował, że nie był wtedy sołtysem. 

Sołtys wsi Nawarzyce przypomniał, że na poprzedniej sesji pan wójt obiecał, że do końca czerwca 

będzie zamontowany przystanek w Nawarzycach. Pytał, czy przystanek jest już zamówiony bo 

środki z odszkodowania już wpłynęły. Stwierdził, że drogowiec nie panuje nad tym jak np. nad 

praca równiarki, która nie pracuje kolejno we wsiach tylko w różnych częściach gminy. Pytał, kto 

zapłaci za tą niegospodarność. 

Wójt potwierdził, że rzeczywiści pod koniec robót były przejazdy równiarki ale nie w  całym 

okresie remontów. 

Sołtys wsi Kaziny poinformował, że zgłaszał problem z pracą równiarki tj. w dniu 7 czerwca 

przywieziono kamień do wsi ale pan Adamczyk nie wyraził zgody aby rozrównała  kamień gdyż 

musi wyrównać kamień w Mieronicach. Dziś się okazało, że równiarka już skończyła prace. 

Radny powiatu pan Zygmunt Ozga prosił aby przewodniczący rady i pan wójt zobaczyli jak 

wygląda droga do góry w pole w Kazinach. Droga jest obecnie nieprzejezdna i równiarka powinna 

tam pracować nie dwie godziny ale cały dzień gdyż droga jest zamulona na 40 cm. i są duże dziury. 

Podkreślił, że jest to bardzo ważna sprawa. 

Pan Marek Siwiec zauważył, że radca prawny przesadza ze swoimi odpowiedziami na sesji. 

Sołtys wsi Nawarzyce poruszył temat rowów na koloniach Nawarzyc. W ubiegłym roku wykonano 

rów na środku odcinka drogi. Stwierdził, że drogowiec powinien zająć się pozostałą częścią. 
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Sołtys wsi Kaziny pytał, kto będzie wykonawcą budowy drogi w jego miejscowości. 

Radny Wiesław Kowalski odniósł się do tematu zadawania pytań na sesji. Przypomniał, że po 

każdym przedstawieniu projektu uchwały przewodniczący rady pyta czy są pytania lub uwagi i nikt 

nie zabiera głosu. Pan wójt czytał informację na temat remontów dróg, a teraz pan sołtys pyta o coś 

co już zostało przekazane.  Podkreślił, że najważniejszą sprawą na sesji są uchwały. 

Wójt poinformował, sołtysa Kazin, że wykonawcą drogi będzie firma Wojtrans. 

Przewodniczący rady wyjaśnił, że po każdym przedstawieniu informacji czy sprawozdaniu pyta 

obecnych czy są uwagi dot. omawianego tematu. 

 

 Ad. 12. Zamknięcie obrad sesji.   

Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Andrzej Baran podziękował wszystkim za udział w sesji i zamknął obrady wypowiadając formułę –

„ Wysoka Rado! – zamykam trzydziestą czwartą sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej kadencji”. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

      Protokolant                          Sekretarz Obrad                       Przewodniczący  Rady Gminy 

/  Aleksandra Adamska /         / Zofia Jędrzczyk /                                   / Andrzej Baran / 

  

 


